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In deze uitgave van Greenkeeper staat 2020 weer zwaar in de spotlights. 
Tot die tijd zouden we allemaal, nog meer dan nu al, moeten afzien van het 
gebruik van chemie op onze banen. En als we dat een beetje goed doen, 
mogen we misschien in het medicijnkastje nog wat redmiddeltjes behouden. 
Dat is, populair uitgedrukt, zo’n beetje de essentie van de Green Deal, met 
afstand het meest gebruikte woord op plekken waar meer dan drie green-
keepers bij elkaar komen. Van de brancheorganisaties hoor ik weleens wat 
omfloerste kritiek dat greenkeepers hier niet voldoende mee bezig zijn. Ik 
denk dat deze uitgave van uw vakblad keihard bewijst dat dit niet zo is. Wij 
laten een aantal greenkeepertoppers uit zowel heden als verleden aan het 
woord. Zij laten zien dat het thema wel degelijk leeft, maar tegelijk ook voor 
verwarring zorgt. De greenkeeper is met afstand de belangrijkste man of 
vrouw als het gaat om minder chemie op de baan, maar die moet zich dan wel 
gesteund weten door zijn of haar baancommissaris of aannemer. In de praktijk 
is dat lang nog niet altijd het geval en zijn budget en speelkwaliteit belangrij-
kere factoren. 

Ook de sector kan overigens nog wel een handje helpen. Greenkeepers mel-
den dat de voorlichting onder de maat blijft en vooral niet praktisch genoeg is. 
Tegelijk zijn wij als vakblad alweer keihard aan de slag om een opvolger voor 
William Boogaarts uit de markt te plukken. Tijdens een inspiratiesessie op 
Golfbaan Hitland hebben wij een aantal vertegenwoordigers uit de markt mee 
laten discussiëren over de opzet. We hebben geprobeerd deze opmerkingen 
zo goed en zo kwaad als mogelijk mee te nemen in een opgefriste opzet van 
de verkiezing. Het belangrijkste bezwaar dat wij uit de markt hoorden, was dat 
het te weinig een feestje is van gewone greenkeepers en te veel een aangele-
genheid van hoofdgreenkeepers. Nu bestaan er naar mijn mening alleen maar 
buitengewone greenkeepers, en er hebben zich de afgelopen jaren wel degelijk 
greenkeepers ingeschreven, zij het in mindere mate. Vanaf 2016 is de opzet 
zodanig dat we gaan werken met een handicapsysteem. Als greenkeeper word 
je dus niet langer afgeschoten op factoren die helemaal niet tot jouw werk 
behoren. Mag ik dan nu heel beleefd vragen dat we ophouden met het gezeur 
over de opzet van de award, en ons gewoon allemaal opgeven? Er is talent 
genoeg in Nederland, en heus niet alleen bij de absolute topbanen. Persoonlijk 
heb ik vaak meer bewondering voor greenkeepers van kleine banen, die met 
een klein budgetje toch een mooie baan neerzetten. 
Met vriendelijk groet,

Hein van Iersel (hein@nwst.nl) 
Hoofredacteur
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